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سرمقاله

حوادث و انتظامی

روز چهارشنبه زمانی که درگیر مسائل مربوط به رتق و فتق 
امور نشریه بودم، به ناگاه خبری تأثربرانگیز از عدم  تحویل 
جسد نوزادی افغان )که ظاهراً و طبق برخی شنیده ها پدرش 
هم از رزمندگان فاطمیون بوده( به خانواده اش بخاطر نداشتن 
استطاعت مالی و عدم تسویه صورت حساب بیمارستان امام 
علی)ع(، در شبکه های مجازی اسباب تکانه ای عجیب در من 

شد  ، طوری که که از شدت غیض و غم بر خود می پیچیدم. 
همین شدتِ احساسات برانگیخته شده ام نگارنده را بر آن داشت 
تا برای واکاوی آن به سرعت وارد عمل شوم، چرا که می دانستم 
در چنین هنگامه هایی که سهوی یا عمدی در ایجاد خطایی از 
سوی مردم یا مسئولان چگونه می تواند آتش را برای جریان 

تحریف، تهمت و سیاه نمایی مهیا کند.
به همین دلیل به صرافت افتادم که مراتب را ابتدا و به فوریت 
با وزیر محترم بهداشت مطرح کنم، ایشان در دسترس نبودند و 
بعد از آن، این موضوع را بدون فوت وقت با »سرپرست دانشگاه 
علوم پزشکی استان البرز« -دکتر صیادی- در میان گذاشتم که 
کارشناس روابط عمومی دانشگاه گفت؛ در حال تهیه پاسخ 
و جوابیه ای به این مسئله اند که بزودی منتشر خواهد شد، 
در اینجا بود که به ایشان عرض کردم مسئله جوابیه به کنار 

که البته بسیار هم مفید است، اما به دکتر صیادی بفرمایید 
مسئله ای که اکنون اولویت دارد مرخص شدن جنازه کودک 
است و تا آنجا که قانون به ایشان اختیار داده برای این خانواده 
دردمند افغان تخفیف دهند و مابقی صورتحساب را پرداخت 
نماییم که هم کاری انسانی در تراز نام افتخارآمیز مردم مسلمان 
و شریف و اخلاق مدار ایران کرده باشیم و هم نگذاریم تا یک 

موج شوم خبری دیگر علیه مردم و کشور راه بیفتد. 
اما بمحض اینکه تماس پایان یافت، باز هم خشم و غمی 
عمیق سرتاسر وجودم را فراگرفت. عباراتی چون »مظلومیت«، 
»کودک افغان«، »مدافع حرم« و »امام علی« ملغمه عجیبی 
از جملات غم انگیز و شورانگیز در ذهنم می آفرید. داستان 
مردمانی مظلوم از تبار پارسیان که دهه هاست کشورشان محل 
زورآزمایی و زورگویی و ظلم قدرت های بزرگ است و در این 
وادی، قهرمانانه در مقابل بزرگترین قدرت های شرق و غرب قد 
علم کرده اند و گاهی از شدت این ظلم به ما که همزبانشان 
بودیم پناه آورده اند، چنگ بر دلم می زد. دلم آتش گرفته بود 
بخاطر اینکه می دانستم در جبهه شامات و برای حفظ کرامت 
مسلمانان این منطقه و حرم آل الله این مردمان نجیب افغان 
بودند که خونشان با خون فرزندان دیگر این زمین آمیخته شد 
و نگذاشتند چشم زخمی نه به حرم آل الله بیفتد و نه این حرم 

عزیز که نامش ایران اسلامی است. دل رفت پیش علی و 
عدالتش، کربلا و حسین و علی اصغرش و...

طاقت از کف دادم و دوباره با ریاست محترم دانشگاه علوم 
پزشکی تماس گرفتم که این بار دکتر صیادی 

عزیز پاسخ داد؛ وقتی مراتب را به استحضار 
ایشان رساندم، فرمودند که کمی کسالت 
دارند و در خانه به سر می برند، ظاهراً خاطر 
ایشان از شنیدن این داستان بشدت مکدر 

به  منزل  در  بیماری  با همان حال  و  شده 
از  را  مسئله  چون  و  چند  فوریت 

مراجع معتبر تحقیق کرده اند 
»خانواده  برده اند.  پی  و 
نوزاد متوفی بابت هزینه 
نوزاد نارس که چندین 
نوبت  دو  برای  و  روز 
در  نگه داشتنش  زنده 
سعی  بیمارستان 
فراوان شده، باید 50 
میلیون می پرداختند 
توانسته  فقط  که 

بودند کمتر از 10 میلیونِ آن را بپردازند و همین امر باعث شده 
بیمارستان دست به نگهداری جسد بی جان نوزاد از دست رفته 
بزند که دستور دادم به سرعت این رویه متوقف و بدون دریافت 

وجهی، جسد در اختیار خانواده اش قرار گرفت.«
بعد از شنیدن این حرف ها واقعا حالم دگرگون و انگار باری 
از دوشم برداشته شد. نمی دانستم با چه زبانی از ایشان تشکر 
کنم. در دلم آفرین گفتم به چنین مسئولی که حتی درحال 
بیماری و مصدومیت، اینچنین و جدی مسئولیت خود را 
تصدی و مسائل را و به موقع و سر وقت عمل می کند. ولی 
آن روز دکترصیادی از نظر من کاری کرد کارستان. کاری 
که در عین انسانی و اخلاقی بودن، جلوی بسیاری از 
فتنه ها را گرفت. فتنه هایی که مدت هاست می خواهند 
بین ایران و افغانستان عزیز شعله ور کنند. فتنه هایی 
که در راستای سیاست محاصره اقتصادی ایران، این بار 
از سوی همسایگانش هست که شاید روزی 
درباره اش جداگانه و مفصل نگاشتم. 
کشور  مسئولان  معتقدم  جداً 
جنگی  در  عملاً  ما  که  زمانی  در 
تمام عیار و ترکیبی هستیم باید 
چنین هوشمندانه و جهادی عمل 
کنند و حالا دکتر صیادی چنین 
عمل کرد. درود خداوند و دعای 
خیرِ خیرخواهان مردم ایران و 
مرد  راحت  بدرقه  افغانستان 

بزرگ، همینطور بمان.

چند روز پیش بود که بازهم »سند رسمی وسایل نقلیه« یا 
همان »برگ سبز« در خبرها مورد توجه قرار گرفت، توجهی که 
این بار دلیلش نه ابهام آفرینی دوباره دفاتر اسناد رسمی بلکه 
مصوبه ای بود که دولت صادر و در آن تاکید کرد که سند صادر 
شده از سوی پلیس راهنمایی و رانندگی به عنوان سند رسمی 
خودرو است؛ تصمیمی که به نظر می رسد بالاخره بر کشمش 
میان پلیس و دفاتر اسناد رسمی به نفع مردم پایان داده است. 
معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی 

در این خصوص توضیحاتی را داده است.
گرچه پیش از این نیز و از سوی مسئولان مختلف بر رسمی 
و کافی بودن سند صادره از سوی پلیس تاکید شده بود، اما 
همچنان برخی از دفاتر اسناد رسمی بر ضرورت ثبت سند 
خودرو در این دفاتر نیز تاکید داشتند، موضوعی که موجب 
سردرگمی و البته پرداخت هزینه ای مضاعف از سوی مردم به 
این دفاتر شده بود و به نظر می رسد تصمیم هیات وزیران 
بتواند به این حواشی پایان دهد. در همین راستا، سرهنگ 
»عین الله جهانی« -معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس 

راهنمایی و رانندگی- نیز توضیحاتی را ارائه کرده است.

وی در گفت وگویی دراین باره گفت: همانطور که می دانید و 
قبلا هم بارها اعلام شده بود، برگ سبز صادر شده از سوی 
پلیس سند رسمی وسیله نقلیه است. خوشبختانه دولت نیز 
در مصوبه اخیر خود بر این موضوع تاکید کرد. نظر و  مصوبه 
دولت این بود که پلیس راهنمایی و رانندگی برای وسایل نقلیه 
موتوری سند مالکیت، کارت و پلاک صادر کند و البته قبل از 
تمام این موارد وسیله نقلیه را به لحاظ اصالت و ارکان به طور 

کامل بررسی کند. 
وی ادامه داد: پلیس با توجه به بانک اطلاعاتی که برابر قانون 
در اختیار دارد، قبل از خرید و فروش رسمی خودرو مواردی 
مانند ارکان خودرو، شماره شاسی و بدنه و ...، سرقتی بودن، 
پرونده های  و  بدهی و دستورات  دارای ممنوعیت معامله، 
قضایی و... را به طور تخصصی بررسی می کند و در صورتی که 
تمام این موارد مورد تایید باشد نسبت به صدور سند رسمی 

خودرو یا همان برگ سبز اقدام می کند.
معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی 
با تاکید بر اینکه مصوبه اخیر دولت نیز بار دیگر ثابت کرد که 
سند صادره از سوی پلیس سند رسمی و کافی برای وسایل 

نقلیه است، گفت: طبیعی است که دیگر نیازی نیست برای 
یک وسیله که منقول هم هست دوتا سند بگیریم. هدف ما 
کاهش هزینه های مردم است و از این رو اعلام می کنم که 
برگ سبز برای فروش خودرو کافی است و در واقع سند رسمی 
خودرو محسوب می شود که برابر قانون از سوی پلیس صادر 

می شود.
جهانی درباره اینکه برخی از آژانس های خرید و فروش خودرو یا 
دلالان همچنان تاکید بر ثبت سند خودرو در دفاتر رسمی دارند، 
گفت: پلیس براساس قانون عمل کرده و صحبت می کند. ما 
نمی توانیم چیزی خارج از قانون را بگوییم و در همین راستا 
نیز به مردم اعلام می کنم که به چنین حرف هایی توجه نکنند. 
بر اساس ماده ۴۷ قانون ثبت اسناد و املاک، مراجعه به دفاتر 
اسناد رسمی برای اموال غیر منقول از جمله زمین، باغ، مغازه 
و خانه الزامی است ولی مراجعه به این دفاتر درخصوص ثبت 
اموال منقول الزامی نیست. خودرو هم جزو اموال منقول است 
و همانطور که کسی فرش و یخچال فریزر و ... را در دفاتر 
اسناد رسمی سند نمی زند، پس نیازی به سند زدن خودررو 

هم نیست. 

معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی 
ادامه داد: وقتی معامله ای انجام می شود و توسط پلیس برای 
آن سند صادر می شود دیگر نیازی به مراجعه با دفاتر رسمی و 
دریافت سند مجدد وجود ندارد. تمام هزینه های مراکز تعویض 
پلاک و شماره گذاری بر اساس قانون است و هزینه ای اضافه 

دریافت نخواهد داشت.
جهانی در مورد پرداخت مالیات نیز اظهارکرد: با توجه به اینکه 
در هر معامله ای مالیات آن هم باید پرداخت شود، در خودرو 
هم باید مالیات آن پرداخت شود که این موضوع ارتباطی با 
پلیس ندارد و مربوط به سازمان امور مالیاتی است. هماهنگی 
لازم نیز با سازمان امور مالیاتی کشور انجام شده تا افراد قبل از 

نوبت گیری بتوانند مالیات معوقه را پرداخت کنند. 
جهانی در پایان در مورد اضافه شدن عبارت رسمی به سندهای 
صادر شده از سوی پلیس نیز گفت: این عبارت چندماهی است 
که به سندهای صادر شده از سوی پلیس اضافه شده، البته 
سندهای قبلی نیز همین اعتبار را دارند و تنها عبارت رسمی به 

سندهای جدید اضافه شده است.

اندرحکایتاقداماتمسئولانهییکمسئول؛

همینطور بمان...

پایانجدالبرسر»سندرسمیوسایلنقلیه«؛

برگ سبز پلیس کافی است

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه بسیجیان »حسین قلیچی« که ۲۲بهمن  ۱۳۶۴ 
و »محمدکاظمی« در ۲۳ بهمن ۱۳۶۴ و پاسدار »رمضان صادقی بصیر« در

 ۲۳ بهمن ۱۳۶۴ به مقام شامخ شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد

»بهرام عین اللهی« -وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی- 
با بیان این موضوع که از مرز تزریق ۱۳۷ میلیون دز واکسن 
گذشتیم، گفت: در اواسط موج ششم قرار داریم و تا سه 
هفته آینده وضعیت به همین شدت است پس بهترین کار 

کامل کردن واکسیناسیون و رعایت پروتکل ها است.
را  هفته  چند  این  تا  خواست  مردم  از  اینکه  ضمن  وی 
متوقف  را  میهمانی های خانوادگی  و  کنند  هم صبوری 
کنند، خاطرنشان کرد: احتمالا در روز شنبه ۲۳ بهمن ماه 
تصمیمات مهمی در ستاد کرونا عنوان می شود که به مردم 

اعلام می کنیم.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی افزود: از نظر دارویی، 

۹۷ درصد از داروهای مورد نیاز کشور تولید داخلی است که 
توسط شرکت های دارویی تولید و وارد بازار می شود. این 
توانمندی ها ما را در برابر تحریم های ناجوانمردانه که علیه 

ما انجام شده، حفظ کرد.

»عباس سلطانیان« -مدیر دفتر آموزش متوسطه نظری وزارت 
آموزش و پرورش- درباره ارزیابی از وضعیت امتحانات دی 
ماه دانش آموزان متوسطه گفت: دانش آموزان از اسفندماه 
سال ۹۸ به بعد، به جز دو پایه نهم و دوازدهم که امتحانات 
آنها در خرداد ماه حضوری برگزار شد، مابقی پایه ها به شیوه 
استفاده از ارزشیابی در فضای مجازی مورد ارزیابی قرار گرفتند.  
وی خاطر نشان کرد: اکنون در برخی ستادهای استانی کشور 
اعلام شده که در برخی نقاط یک هفته و در برخی نقاط حتی 
بیشتر از این زمان، آموزش مجازی را در نظر بگیرند. با توجه 
به شیوع امیکرون، یک تا دو هفته کلاس ها باید به شکل 
غیرحضوری باشد تا از شدت شیوع بیماری کاسته شود. ما 

اکنون به صورت کلی در سطح کشور هیچ چیزی را به صوت 
کلی اعلام نکرده ایم، ولی ستاد مقابله با کرونا مصوب کرد که 
ستادهای استانی بر اساس شیوع امیکرون در استان تصمیم 
گیری کرده و این تصمیم گیری را به مدارس خود ابلاغ کنند.

»وزیربهداشت«خبرداد:

از مرز تزریق ۱۳۷ میلیون دز واکسن گذشتیم
»مدیرآموزشمتوسطهوزارتآموزشوپرورش«:

کلاس ها باید غیرحضوری باشد تا از شدت شیوع بیماری کاسته شود

آموزشبهداشت و سلامت

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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اجتماعی

حمل و نقلمالیات نفت و انرژی

شرکت مشاوره پترو لجستیک که جریان تجارت خارجی نفت را دنبال می کند، اعلام 
کرد صادرات نفت خام ایران در دسامبر به بیش از یک میلیون بشکه در روز افزایش 
یافت که بالاترین سطح در سه سال اخیر است، اگرچه در ژانویه به حدود ۷۰۰ هزار 

بشکه در روز کاهش یافت.
یک منبع ارشد تجاری گفت که حجم )صادرات نفت ایران( ماه ژانویه حدود ۳۰۰۰۰۰ 
بشکه در روز نسبت به دسامبر کاهش یافته است و افزود که حجم در نوسان است 
زیرا کمبود کشتی وجود دارد. افزایش صادرات ایران در حالی رخ می دهد که عرضه 
جهانی محدود به افزایش قیمت نفت به بالاترین سطح هفت ساله یعنی ۹۴ دلار در 

هر بشکه کمک کرده است. 
دفتر سخنگوی وزارت خارجه چین در پاسخ به سوالی درباره واردات نفت چین از 
ایران گفت: »جامعه بین المللی از جمله چین، تحت چارچوب قانونی جهانی که هم 
منطقی و هم مشروع است، همکاری های عادی با ایران را انجام داده اند. آنها شایسته 

احترام و حفاظت هستند«.
شرکت SVB International، یکی دیگر از شرکت های مشاوره که عرضه نفت ایران را 
دنبال می کند، نیز به افزایش صادرات نفت خام ایران به بیش از یک میلیون بشکه در 

روز اشاره کرد، اگرچه این افزایش را در ژانویه به جای دسامبر ثبت کرد.

رئیس سازمان امور مالیاتی کشور از شناسایی سه میلیون مؤدی مالیاتی جدید 
در کشور از ابتدای امسال تاکنون خبر داد و گفت: قرار است افزایش درآمدهای 
مالیاتی سال آینده از محل همین مؤدیان جدید باشد، نه اینکه فشار مضاعفی به 
مؤدیان قبلی وارد شود. داوود منظور در جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش 
خصوصی استان کرمانشاه، با بیان اینکه اخذ مالیات در کشور صرفا بر اساس قانون 
خواهد بود و ریالی خارج از چارچوب قوانین مالیاتی اخذ نمی شود، افزود: از همین 
رو نباید نگرانی بابت مالیات سال آینده وجود داشته باشد، زیرا قرار نیست هیچ 

اتفاق جدیدی رخ بدهد.
منظور با اشاره به اینکه بخش بزرگ اقتصاد کشور بخش خاکستری است که 
تاکنون به هر شیوه ای از پرداخت مالیات اجتناب کرده بودند، یادآور شد: از ابتدای 
امسال تمرکز زیادی بر شناسایی مؤدیان جدید داشتیم. در شرایطی که تا ابتدای 
امسال تنها شش میلیون مؤدی مالیاتی در کشور داشتیم، از ابتدای امسال تاکنون 
سه میلیون مؤدی جدید شناسایی شده است. با شناسایی این مودیان دیگر فشار 
به مؤدیان منظم و قدیمی کاهش خواهد یافت. به گفته رئیس سازمان امور 
مالیاتی بخش قابل توجهی از افزایش مالیات سال آینده از محل همین مؤدیان 

جدید خواهد بود.

عضو کمیسیون عمران مجلس با تاکید بر این که اجازه افزایش قیمت بلیت هواپیما 
و قطار را برای نوروز ۱۴۰۱ نمی دهیم، خواستار نظارت وزارت راه و شهرسازی بر 
عملکرد ایرلاین های داخلی شد. »اسماعیل حسین زهی« - عضو کمیسیون عمران 
مجلس- اظهار کرد: قرار بود پس از حذف محدویت مسافر در پروازها، قیمت بلیت 
هواپیما نیز به نرخ سابق خود بازگردد، نه تنها این اتفاق نیفتاد بلکه شرکت های 

هواپیمایی قیمت بلیت را نیز افزایش دادند.
وی ادامه داد: طی هفته های اخیر قیمت بلیت هواپیما 200 تا 300 هزار تومان 
افزایش یافته که به هیچ عنوان پذیرفته نیست. وزیر راه و شهرسازی به عنوان 
متولی این حوزه باید با جدیت به قیمت بلیط هواپیما ورود کرده و اجازه افزایش 

قیمت غیرقانونی به ایرلاین ها را ندهد.
پ0عضو کمیسیون عمران مجلس بیان کرد: انتظار داریم دستگاه های نظارتی 
و مجموعه وزارت راه نیز به موضوع قیمت بلیط هواپیما ورود کرده و با تخلفات 
برخورد کنند. این افزایش قیمت نه تنها در خطوط هوایی بلکه ریلی و جاده ای نیز 
مشاهده می شود. از این رو با توجه به اینکه در آستانه سال نو و ایام نوروز قرار داریم 
نباید شاهد افزایش قیمت مجدد باشیم. اجازه نمی دهیم قیمت بلیط هواپیما و 

قطار در ایام نوروز 1401 افزایش پیدا کند.

۳ میلیون مؤدی مالیاتی جدید
 در کشور شناسایی شده است

ایرلاین ها بلیت هواپیما را ۳۰۰ هزار 
تومان گران کردند

صادرات نفت ایران به بالاترین رقم 
سه سال اخیر رسید

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »مهندس حسن مکرمی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

اقتصاد کلان

»مدیرعاملشرکتسپردهگذاریمرکزی
اوراقبهاداروتسویهوجوه«مطرحکرد:

زمانونحوهواریز
سودسهامعدالت

»محمد باغستانی« - مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی 
اوراق بهادار و تسویه وجوه- در گفت و گویی درمورد واریز سود 
سهام عدالت سال ۱۳۹۹، توضیح داد: بر اساس آخرین محاسبات، 
سود سهام  منتهی به ۲۹ اسفندماه سال ۱۳۹۹ مشمولان سهام 
عدالت حدود ۵۵۰ هزار تومان است اما پرداخت این مبلغ منوط 
به مبالغی که شرکت های سرمایه پذیر به حساب شرکت سپرده 

گذاری مرکزی واریز می کنند، خواهد بود.
وی با بیان اینکه برخی از شرکت های سرمایه پذیر اقدام به 
افزایش سرمایه کرده اند، افزود: مبالغ افزایش سرمایه از سود 
تقسیمی کسر خواهد شد اما سهام جدید به سهامداران تعلق 
خواهد گرفت. اگر شرکت های سرمایه پذیر سود سهام خود را 
در زمان مقرر به حساب سمات واریز کنند، پرداخت سود در یک 
مرحله انجام می شود اما در غیر اینصورت، واریز سود بیش از یک 

مرحله به طول می انجامد.
به گفته مدیرعامل سمات، مبالغ واریزی سود سهام عدالت به 
حساب سهامداران در هر دو روش مستقیم و غیر مستقیم 
بر اساس میزان سهام عدالتی است که در پرتفوی سهامداران 

وجود دارد.

نگاه

وضع اقتصاد کشور بیش از آن چه در تصور بگنجد بیمار 
و لجام گسیخته است و از تاثیرات و تبعات اجتماعی و 
سیاسی و اخلاقی خطرناک و زیانبار آن نباید غافل بود. 
این در حالی است که کمتر کسی به فکر چاره ای جدی 
و عملی است. این پدیده شامل عوامل متعددی است که 
بعضاً ناخواسته و غیرقابل اجتناب بوده و بازتاب تحریم ها 
و فشارها و اخلال هایی است که از سوی دشمنان خارجی 

هدایت و طراحی شده است. 
اما نباید تمام مشکل را این علت دانست. همچنان که 
نقش سوداگران و رانت خواران و تروریست های اقتصادی 
را نباید نادیده گرفت و برخورد جدی با آنان را فراموش کرد 
و با شعار و و عده از کنار آن گذشت که اثرات منفی آن 
فوق العاده برای روح و روان جامعه نامطلوب و زیانبار است 

و حیثیت نظام را زیر سوال خواهد برد. 
باید پذیرفت که متاسفانه در کشور ما شعار از عمل فراتر 
رفته و بسیاری از این شعارها مانند شعار توسعه اقتصادی 
و اصلاحات و امثال آن، چندین سال است فرصت را از 
مسئولان و کارگزاران امور گرفته و تنش ها و تضاد را بوجود 
آورده و سرمایه های کلان فکری را به هدر داده است. پس 
می توان نتیجه گرفت که علاوه بر مسائل فوق که مطرح 
کردیم، اقتصاد ایران اکنون از فقدان یک انسجام تحلیلی 

رنج می برد. 
است.  مهم  بسیار  مشکلات  مفاهیم  صحیح  درک  اما 
اقتصاد کشور از مشکلاتی مانند تورم و توزیع نامناسب 
ثروت رنج می برد. نباید در درمان اقتصاد کشور تعجیل 
گذشته  دولت های  مشترک  وجه  کرد.  یکجانبه گرایی  و 

بود که  به خام فروشی نفت و واردات کالاها  وابستگی 
دولت ها یکی پس از دیگری در این دو قلم رکورد شکستند 
تاثیر  و  اقتصاد  آسیب پذیری  از  ناشی  عملکرد  این  و 
تحریم هاست. پس دولت جدید در این خصوص نباید با 

عجله تصمیم  بگیرد. 
نوسانات و بی ثباتی قیمت ها در بازارهای مختلف، یکی 
از مهمترین نگرانی های مردم و فعالان اقتصادی در زمان 
حاضر است. بنابراین دولت سیزدهم باید قوانین اقتصادی 
را به جد اجرا کند، هرچند که دولت دوازدهم هیچ شاخصه 
اقتصادی سالمی را بجا نگذاشته است. از طرفی اقتصاد 
ایران به شدت وابسته به نفت است و شعار اقتصاد بدون 
نفت به این زودی ها تحقق نخواهد یافته است. نفت عامل 

اقتصاد آسیب پذیر و موجب فروریختگی اقتصادی است.
موجود  بحران  در  تاثیرگذاری  نقش  تحریم ها  متاسفانه 
اقتصادی داشته اند و رفاه مردم نیز به شدت کاهش یافته 
است و سیاست های نادرستی که معمولا به نام مقابله با 
تحریم ها آغاز شده اند، نتیجه عکس داشتند و به کورتر شدن 

گره اقتصاد منجر شده اند.  
هیچ واژه ای به اندازه گره در ترسیم وضعیت امروز اقتصاد 

ایران، گویا نیست. توقف رشد اقتصادی کشور در دهه 
اخیر، مواضع تجاری، بیکاری گسترده و مهاجرت نیروی 
ورشکستگی  بانکی،  رنگارنگ  مشکلات  متخصص،  کار 
آبی، آلودگی هوای کلان شهرها و صدها گره ریز و درشت، 
اقتصاد کشور را به بند کشیده اند. در حال حاضر هرگونه 
برنامه ریزی اقتصادی مستلزم رفع تحریم ها و رفع تحریم ها 

مستلزم اراده تعاملی است.
همچنین دولت بدلیل تحریم ها، درآمدهای لازم و کافی 
برای پرداخت مطالباتی که از گذشته ایجاد شده را ندارد. 
از طرفی نوع اقتصاد کشور که مبتنی بر درآمدهای نفتی 
است. در نتیجه این اقتصاد نمی تواند موجب رونق تولید 
و ایجاد ارزش افزوده شود. اقتصاد یارانه ای و سوبسیدی 
از جمله مشکلات اقتصاد کشور است و با توجه به مساله 
کرونا که به این مشکلات اضافه شده، تاثیر مستقیمی بر 

ناتوانی دولت در پرداخت بدهی هایش دارد. 
اقتصاد ایران برای نجات نیازمند رفع تحریم ها و شروع 
مجدد مراودت تجاری و بانکی با جهان است و اینگونه 
می توانیم به اصلاحات اساسی در پیکره اقتصاد خوشبین 
باشیم و به مقاوم سازی اقتصاد در برابر تحریم ها و کاهش 
آثار آن به خصوص در اقشار آسیب پذیر جامعه بپردازیم. 
روش اصولی و منطقی برای کاهش اثرات تحریمی بر 
مردم، اتخاذ سیاست هایی است که در راستای وطن پرستی 

و رشد توسعه اقتصاد کشور باشد. 
سخن آخر اینکه اقتصاد ایران دچار یک بیماری حاد است و 
بیماری حاد بدون درمان سخت بهبود نمی یابد. این بیماری 
ریشه در کیفیت و قابلیت سیاست گذاری در دولت و قوای 
دیگر دارد و صرفاً یک مساله اقتصادی نیست. به همین 
دلیل درمان آن شجاعت در تصمیم گیری و توانایی ایجاد 

همگرایی در ذی نفعان می خواهد.

اقتصادیبیمارولجامگسیخته؛

اندرمصائبِ »گره اقتصادی« در کشور
سارا نصرتی 
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استان ها
بروزمشکلاتجسمیجدیددریکسوممیانسالانمبتلابهکرونا

بررسی ها نشان میدهد که از هر سه فرد میانسال که به کروناویروس آلوده می شود، یک نفر پس از بهبودی بیماری کووید-۱۹ 
دچار مشکلات جسمی جدیدی می شود، این افراد به بیماری هایی مبتلا شده اند که اندام ها و سیستم های اصلی بدن از 

جمله قلب، کلیه ها، ریه ها و کبد را درگیر کرده و همچنین سلامت روان آنها را تحت تاثیر قرار داده است.

کرج

فردیس

آیت الله سید محمدمهدی حسینی همدانی در خطبه های 
این هفته نماز جمعه کرج با تبریک اعیاد پیش رو و پیروزی 
انقلاب اسلامی و با اشاره به اتفاقات مهم هفته پیش روی، 
ضمن تبریک ولادت حضرت علی )ع(، گفت: ۲۳ بهمن ماه نیز 
مصادف با ۱۰ رجب و ولادت امام جواد )ع( است که یکی از 
ویژگی های این حضرت شبیه به حضرت موسی )ع( و در بیانی 

دیگر شبیه به حضرت عیسی )ع( است.
وی در بررسی دوران این حضرت به جهت سختی دوران امامت 
این امام، تصریح کرد: امام جواد )ع( در طول ۱۷ سال امامت 
خود با سه جبهه طواغیت بنی عباس، مامون و معتصم درگیر 

بود.
نماینده ولی فقیه در استان البرز همچنین با بیان اینکه این 
حضرت با انحرافات فکری زیادی مواجه بود، گفت: دشمنان 
دائم با سوالات و شبهه افکنی برای حضرت ایجاد مزاحمت می 

کردند ولی امام این دوران را با سعه صدر مدیریت کرد.
وی ۲۸ رجب را نیز سالگرد بانوی وفا و صبر حضرت زینب کبری 
دانست و افزود: فضیلتی که از این بانو مطابق با مناسبات روز 
است جهاد تبیین و روشنگری است که اگر خطبه های این بانو 

نبود حماسه کربلا ناقص می ماند.
آیت الله حسینی همدانی مساله تبیین و جلوگیری از تحریف 
را بسیار مهم ارزیابی و اظهار کرد: که مقام معظم رهبری هم 
چند روز پیش در دیدار با ارتشیان به آن تاکید کردند. ایشان در 
دهه ۸۰ مواردی را مطرح کردند که در یک دهه آینده به مشکل 
و گرفتاری نخورید و گفتند متاسفانه آفت هایی در دهه ۹۰ 

داریم که در اثر این مشکلات است.
وی به دیدار رهبر در سال ۹۵ با شعرای آیینی اشاره کرد و 
افزود: ایشان فرمودند جمهوری اسلامی نیازمندی هایی دارد که 
باید آن را تامین کنیم که مهمتری آن نیازمندی های تبیینی 

است .

امام جمعه کرج اضافه کرد: امروز باید مکتب انقلاب و ارزش 
ها و روش های پیاده سازی آن برای نسل جوان تبیین شود 
و در حالیکه در بعضی موارد قدیمی تر ها آن را فراموش کرده 
اند و جهاد تبیین یکی از روش هایش شناساندن شخصیت 
امام و راه امام است. برای عموم مردم به خصوص نسل جوان 
که رهبر فرموده اند مواضع امام باید به صورت واضح و روشن 
تبیین شود و این ملاک راه و خط امام و صراط مستقیم 

انقلاب است.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با بیان اینکه در روزهای 
انقلاب قرار داریم، تصریح کرد: امام راحل پیش از اینکه در 
فلسفه و فقه قوی و سرآمد باشد،  در دو بخش عرفان نظری و 
عملی استاد درجه یک بود. ایشان نوشته های عرفانی زیادی 
داشت بطوریکه در سن ۲۷ سالگی کتابی نوشت که علامه 
فرموده که در مباحث معرفتی و فتوحات امام استاد بوده به 

طوریکه من در سن ۶۰ سالگی نتوانستم چنین کاری کنم.
وی گفت: امام خمینی در عین زهد و زاهد بودن بی رغبت 
به دنیا بود ضمن اینکه مبارز با طاغوت بود، ساکت و کم 
حرف بود ولی با بصیرت عمیق به موقع تصمیم می گرفت و 
با کودکان بازی می کند و با اطرافیان رافت و رحمت داشت. 
هیبت و نور الهی داشت ولی بر سر حاکمان قلدر با قدرت فریاد 
می کشید و ما شاگردان روح الله از او یاد گرفته ایم که هر چه 

فریاد داریم بر سر آمریکا بکشیم.
وی تصریح کرد: امام برای اداره زندگی انسانی که چند بعدی 
است نسخه جامعی تجویز می کرد که همان اسلام است زیرا 
اسلام جامع نگر است و می فرمود اسلام برای انسان تز دارد و 

می خواهد انسان را انسانی جامع بسازد.
وی با بیان اینکه بحث معرفی امام باید جدی گرفته شود، 
گفت: مقام معظم رهبری فرمودند که دشمن تهاجم رسانه ای 

ترکیبی برای ما به راه انداخته و بحث 

رسانه را مهم دانستند که جوانان باید با آتش به اختیار طراحی 
و با ایده های نو فضا را تغییر دهند.

امام جمعه کرج تصریح کرد: باید به وسط میدان بیاید و از 
فضاها به خوبی استفاده کنید و برای حضور در میدان جنگ 
رسانه ای شناخت میدان خودی و آرایش جنگ دشمن و 
تاکتیک های دشمن را به خوبی یاد بگیرید. دشمن می خواهد 
عناصر ملی خود را نادیده بگیریم تا بتواند بار دیگر بر ما سلطه 
بگیرد و استقلال ما را بر هم زند ولی موشک جدیدی که توسط 

سپاه رونمایی شد چشم دشمن را کور کرد.
وی مهمترین سیاست رسانه ای دشمن را مایوس سازی مردم 
و جامعه دانست و اظهار داشت: باید حمله پیش دستانه و 
شناخت موقعیت و اقدام در لحظه مهمترین کار رسانه امروز 
است و بچه های حزب اللهی در رسانه امروز باید به موقع 

عمل کنند.
در معرض  دائم  انقلاب  ابتدای  از  گفت:  حسینی همدانی 
دشمنی های مختلف قرار گرفته و در بعضی مواقع سخن از 

تمام شدن انقلاب زدند ولی آنچه که بروز کرده 
و تمام شده تمدن غرب و غرب گرایی 

شده  تمام  دموکراسی  لیبرال  است. 
و به فضل خدا انقلاب اسلامی به 
سرعت و قدرت ولی نرم جای هویت 
از بین رفته غرب را پر می کند که 

نشان می دهد انقلاب زنده است و به 
پیش می رود.

رییس شورای فرهنگ عمومی استان 
البرز به بیانیه گام دوم و گذشت 

سه سال از آن اشاره و اظهار 

داشت: در این سه سال اگر نمایشگاه و حرکتی در مسیر 
فعالیت های ایجابی که در این استان داشته اند، ارایه دهند.

وی گفت: مذاکرات هم کشوری که از برجام خارج شد اگر می 
خواهد حرفش شنیده شود باید قدمی درست بردارد و حسن 
نیت خود را نشان دهد و قدمی بردارد که تحریم های ظالمانه 
ای که خودشان اذعان دارند ظالمانه است را بردارند ولی باز هم 
اگر بردارند چون اعتمادی به آمریکا نداریم باید راستی آزمایی 

کنیم.
وی افزود: آمریکا هنوز از روی زیاده خواهی صحبت می کند و 
گفته اند خارج از مذاکرات تمام گزینه های آمریکا هنوز روی 
میز است که باید بدانند که اگر احمقی کنید قدرت و توان 
بازدارندگی نیروهای مسلح جمهوری اسلامی همیشه آماده 

برخورد جدی با شماست.
نماینده ولی فقیه در استان البرز در ادامه سخنان خود به اصل 
بنیادین عدالت به خصوص عدالت اجتماعی آثار فراوانی برای 

اجتماع و فرد و حتی آثار تکمیلی دارد، اشاره کرد.
وی بیان داشت: به سبب عدالت برکت ها دوچندان می 
شود که یک اثر تکمیلی است بنابراین چیزی به اسم اجرای 
عدالت باعث عمران و آبادانی بلاد می شود و چیزی 
که شهرها را آباد می کند و کشورها را بی نیاز می 
کند اجرای عدالت است. رفتار عادلانه و رعایت عدالت 
اجتماعی است که باعث می شود مردم بی نیاز شده 
و فقر از بین برود و عزت فردی و اجتماعی و ملی 

به وجود بیاید.
امام جمعه کرج در پایان به ایام البیض و برگزاری 
مراسم اعتکاف اشاره کرد و گفت: به دلیل 
کرونا  منحوس  ویروس  مجدد  شیوع 
ولی  شده  ممنوع  مراسم  این  برگزاری 

خودتان این مراسم را انجام دهید.

با  فردیس  هنری  گذر  جشنواره  و  دستی  صنایع  نمایشگاه 
دست سازه هایی از ۷۰ هنرمند البرزی به همت چند موسسه از 
جمله طرح و هنر و خانه اوقات فراغت و با همکاری سازمان 
فرهنگی اجتماعی شهرداری فردیس به مدت سه روز از بیستم 

تا ۲۲ بهمن ماه در پارک تندرستی برگزار شد. 
هنرِ دست، انسان را به وجد می آورد . روح مرده را زنده می کند 
و گویا با تو از درونیات خالقش می گوید. گویا روحی از درون 
هنرمندان جوشیده در کالبد اشیاء بی جان حلول می کند.  بخشی 
از پارک تندرستی که تا پیش از این راهرویی برای عبور خستگانِ 
روزگار بود، برای سه روز جان گرفت و پر از نقش و نگار، رنگ و 
زیبایی شد. حضور هنرمندان و دست سازه های زیبایشان در این 

هوای سرد گرمابخش  وجود بازدیدکنندگان شد. 
در بین آن ها از دختر جوان ۱۶ ساله که با سنگ و مهره های 
مصنوعی زیور آلاتی خلاقانه و منحصر به فرد می ساخت و ۳ 
سال بود که طعم شیرین درآمد از راه هنر را چشیده بود. تا بانویی 

۵۵ ساله که با بروز کردن هنرش از  مکرومه بافی و ساخت 
جاگلدانی و جای حوله و غیره حالا به بافت زیورآلاتی از مکرومه 

مینیاتوری و سنگ های تزیینی رسیده بود. 
در بخشی کیف هایی زیبا از جنس چرم طبیعی خودنمایی می کرد 
و روبرویش کمی آن طرف تر جوانی هیکلی با ریش های بلند 
که پیشبند چرمی بر روی کاپشن پوشیده بود، از چرم مصنوعی 
کیف و محصولاتی ساخته بود تا به نوبه خودش برای جلوگیری 

از نسل کشی حیوانات و رسیدن به چرم طبیعی، جلوگیری کند. 
زهرا مددپور ۲۱ساله هم  نقاشی هایش را از روی بوم به تکه های 
چوب منتقل کرده بود و از تلفیقش با فلز و چرم، به گوشواره، 
گردنبند، جاسوییچی و غیره رسیده بود تا مخاطب پسند باشد. 
دست سازه های خانم مددپور به صورت عمده در غرفه های مراکز 

خرید تهران به فروش می رسد.
شهر  اسلامی  شورای  اجتماعی  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
فردیس از گذر هنری بازدید کرد و در گفت وگو با هنرمندان از 

نحوه کار و تولید و مشکلات آنها پرسید. 
»محسن امانی« -رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر 
فردیس- در حاشیه بازدید از گذر هنری فردیس، برگزاری این 
جشنواره را گامی از سوی مدیریت شهری در جهت حمایت از 
هنرمندان دانست و با اشاره به برنامه های آتی مدیریت شهری 
برای ترویج هنر و حمایت از هنرمندان، اظهار کرد: با همت 

مدیریت شهری خانه هنرمندان فردیس راه اندازی می شود.  
وی با بیان اینکه راه اندازی خانه هنرمندان فردیس یک اتفاق 
بُرد-بُرد است؛ گفت: با راه اندازی خانه هنرمندان فردیس، ضمن 
ترویج هنر، می توان با استفاده از ظرفیت هنرمندان بخش های 

مغفول مانده هنر را تقویت کرد. 

از  شهر همچنین  اسلامی  شورای  در  فردیس  مردم  نماینده 
برگزارکنندگان جشنواره گذر فرهنگی تقدیر کرد و افزود: اگرچه 
با توجه به فصل سرما و روشنایی مشکلاتی وجود دارد، اما 
برپایی این جشنواره برای اولین گام در حمایت از هنرمندان قابل 
تامل است و جای تقدیر دارد. اعتبار خانه هنری فردیس نیز در 
قالب بودجه ۱۴۰۱ سازمان فرهنگی اجتماعی شهرواری فردیس 

پیش بینی شده که در سال آتی به نتیجه می رسد.
اما »محسن انصاری« -رئیس اداره فرهنگی سازمان فرهنگی 
اجتماعی شهرداری فردیس- هدف از اجرای طرح گذر هنری در 
فردیس را  حمایت از جوانان هنرمند دانست و  گفت: با توجه به 
شرایط کرونایی که کسب و کار هنرمندان را به شدت تحت تاثیر 
قرار داده است، ایجاد گذر هنری با رعایت پروتکل های بهداشتی 
باز، نمایش و عرضه محصولات و دست سازه های  در فضای 
هنرمندان در جهت آشنایی بیشتر شهروندان با هنرهای دستی 
توسط سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری فردیس در دستور 

کار قرار گرفت.
وی با بیان اینکه گذر هنری فرصتی است برای حضور هنرمندان 
تا دست سازه های ارزشمندشان از چارچوب خانه ها خارج و به 
جامعه عرضه شود؛ افزود: اولین گذر هنری در فردیس برای 
معرفی هنرمندان و شناساندن گذر هنری به مردم اجرا شده 
است. مدیریت شهری این فرصت را ایجاد کرده و امیدوار است 
این حرکت گام مثبتی در جهت ارتباط بین مردم و هنرمندان و 

عرضه آثار آن ها باشد. 
با  بود.  خواهد  دائمی  فردیس  در  هنری  گذر  افزود:  وی 
برنامه ریزی های انجام شده، قرار است یک روز در هفته به نام 
روز هنرمند نامگذاری شود تا مردم از زمان حضور  هنرمندان با 

خبر باشند و هنرمندان در فصل مناسب بهار و تابستان، مثل 
بازارهای هفتگی، در گذر هنری فردیس به ارائه دست سازه های 

هنری خود بپردازند.
انصاری گفت: بیش از ۴۰۰ هنرمند از سراسر استان و فردیس 
آمادگی حضور در گذر هنری فردیس را دارند و در حال حاضر ما 
میزبان ۷۰ هنرمند در این مکان هستیم. فضاسازی گذر هنری 
بعنوان یک نمایشگاه دائمی و عمومی در این بخش از پارک 
تندرستی در دستور کار است و در این راستا با استفاده از ظرفیت 
هنرمندان و  با رویکرد نمای سنتی، اسلیمی و ایرانی گذرهنری 
فضا سازی خواهد شد که اعتبار آن هم در بودجه شهرداری 

پیش بینی شده است. 
گفتنی است؛ مراسم اختتامیه جشنواره گذر هنری همراه با 

جشن پیروزی انقلاب در جمعه ۲۲ بهمن ماه برگزار شد. 
شایان ذکر است؛ گذر هنری و خانه هنرمندان از اقدامات مثبت 
مدیریت شهری است که اگر استمرار یابد و با توسعه سایر  
فضاهای فرهنگی و هنری همراه شود، می تواند افق روشنی را در 

توسعه و ترویج هنر ترسیم کند.

»امامجمعهکرج«مطرحکرد:

مهمترین سیاست تبلیغی دشمن مأیوس سازی مردم و مدیران جامعه است

حکایتِجشنوارهگذرهنریفردیس؛

مسیری روشن به سمت توسعه و ترویج هنر  
مریم آقانوری

  خبرنگار
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فرهنگی
ماسکبزنیمتاازسرعتانتشاراومیکرونبکاهیم

عضو کمیته علمی کشوری کووید۱۹، کاهش سرعت انتشار سویه اومیکرون را از مهم ترین اقدامات در شرایط کرونایی 
کشور دانست و گفت: استفاده از ماسک از مهم ترین راهکارهایی است که می تواند از سرعت انتشار این سویه بکاهد. 
ماسک از مهم ترین ابزارها برای محافظت فردی است و حتی اگر ویروس وارد بدن شود هم تعداد آن کمتر بوده و هم 

در صورت ابتلا شدت بیماری کاهش می یابد.

دیالوگ

چهلمین جشنواره

»حسین نادری« -مدیر و موسس کانون اقتصادی ایرانیان خارج 
از کشور- در گفت وگویی اختصاصی با »دنیای هوادار« گفت: با 
توجه به وجود مشکلات اقتصادی  و احساس نیاز به انجام یک 
اقدام عملی، بر آن شدیم تا با در نظر گرفتن پتانسیل بالای 
بخش خصوصی، خصوصاً بازرگانان و تجار ایرانی مقیم خارج 
از کشور، به نوبه خود قدمی درجهت اعتلای پیشرفت اقتصادی 

ایران عزیز برداریم.
وی افزود: از این رو با همکاری جمعی از صاحبان صنایع و 
 فعالان اقتصادی و تجاری مقیم خارج از کشور، تشکیلاتی 
را بعنوان کانون اقتصادی ایرانیان خارج از کشور )تجارتخانه 

در  مستقیم  نمایندگی  دفتر  هفت  تاسیس  با  ایرانیان( 
کشورهای دوست و همسایه جمهوری اسلامی  ایران، یعنی 

عراق، عمان، امارات، گرجستان، سوریه، اوگاندا و ترکیه 
سازماندهی و راه اندازی کردیم.

موسس کانون اقتصادی ایرانیان خارج از کشور، در موردِ 
فعالیتِ دفاتر داخل ایران گفت: در استان های تهران، 

گیلان، سیستان و بلوچستان،کرمانشاه و 
البرز دفاتر ما، فعال هستند و به زودی 
در دیگر استان ها هم افتتاحیه هایی 

خواهیم داشت.

وی افزود: با توجه به گستردگی دفاتر و روابط قدرتمند کانون، 
ما این امکان را داریم که در برگزاری تورنمنت های 
بین المللی، اردوهای تدارکاتی، بازی های چندجانبه، 
تجهیز اماکن ورزشی، ورود و جذب سرمایه برای 
در  آموزشی  دوره های  برگزاری  ورزشی،  اماکن 
دانشگاه های  با همکاری  عالیه و حتی  سطوح 
ایران  ورزش  خدمت  در  بین المللی 

اسلامی باشیم.
نادری در ادامه صحبت های خود 
خاطرنشان کرد: البته تیم حقوقی 

کانون، با داشتن وکلای مجرب بین المللی این امکان را 
دارد که در موضوعات اختلافی ورزشی در عرصه بین الملل 
ورود پیدا کند تا شاید از خسارات احتمالی به ورزش کشور 
کشور  مسؤلین  حمایت  درخصوص  وی  شود.  جلوگیری 
تصریح کرد: تا بحال که این مهم اتفاق نیفتاده، علی رغم اینکه 
عزیزان بسیاری از بدنه اجرایی با ما تماس داشتند و خود ما 
هم پیگیری کردیم، اما تا اکنون حتی برای یک دیدار ساده 
هم زمانی مهیا نشده است. مدیر و موسس کانون اقتصادی 
ایرانیان خارج از کشور در پایان صحبت های خود درخصوص 
راه های ارتباط با کانون گفت: از طریق دفاتر ایران و سایت 
اینترنتی، کانال تلگرامی و پیج اینستاگرام و همین طور 
پیامرسان واتس آپ می توان با کانون ارتباط گرفت، ضمن 
اینکه مجموعه رسانه ای دنیای هوادار هم در جهت ارتباط در 
موضوعات ورزش و جوانان از راه های اصلی ارتباط با کانون 

خواهد بود.

در  فجر  فیلم  جشنواره  چهلمین  برگزیدگان 
بخش های مختلف، جمعه شب در مرکز همایش 
های برج میلاد روی صحنه رفته و سیمرغ های 

بلورین خود را دریافت کردند.
بهترین طراحی لباس

۱- بهزاد آقابیگی برای فیلم »موقعیت مهدی«
 - »خائن کشی«  فیلم  برای  جیرانی  مارال   -۲

)برگزیده(
۳- فاطمه صفری زاده برای فیلم »شادروان«
۴- زهرا صمدی برای فیلم »نگهبان شب«
۵- علی نصیری نیا برای فیلم »برف آخر«

بهترین صدابرداری
۱- مهدی ابراهیم زاده برای فیلم »دسته دختران«

۲- بابک اردلان برای فیلم »شادروان«
»موقعیت  فیلم  برای  ۳- مسیح حدپور سراج 

مهدی« - )برگزیده(
۴- عباس رستگارپور برای فیلم »بدون قرار قبلی«
۵- امیر نوبخت حقیقی برای فیلم »شب طلایی«

بهترین صداگذاری

۱- فرامرز ابوالصدق برای فیلم »دسته دختران«
۲- امین شریفی برای فیلم »ضد«

۳- علیرضا علویان برای فیلم های »علف زار« و 
»بدون قرار قبلی« - )برگزیده(

فیلم های  برای  قاسمی  امیرحسین   -۴
»خائن کشی« و »نگهبان شب«

۵- نعیم مسچیان برای فیلم »۲۸۸۸«
بهترین موسیقی متن

۱- حبیب خزایی فر برای فیلم »مرد بازنده«
۲- فردین خلعتبری برای فیلم »ماهان«
۳- فردین خلعتبری برای فیلم »هناس«

۴- مسعود سخاوت دوست برای فیلم »موقعیت 
مهدی« - )برگزیده(

۵- بهزاد عبدی برای فیلم »علف زار«  - )دیپلم 
افتخار(

بهترین تدوین
۱- ژیلا ایپکچی برای فیلم »شهرک«

فیلم  برای  گوهری  جمشیدی  حسین   -۲
»موقعیت مهدی«

۳- سپیده عبدالوهاب برای فیلم »خائن کشی«
۴- حمید نجفی راد برای فیلم »دسته دختران«

۵- حمید نجفی راد برای فیلم »علف زار« - )برگزیده(
بهترین فیلمبرداری

۱- وحید ابراهیمی برای فیلم »موقعیت مهدی«
۲- علیرضا برازنده برای فیلم »شهرک«
۳- هادی بهروز برای فیلم »علف زار«

۴- محمد حدادی برای فیلم »بدون قرار قبلی«
۵- آرمان فیاض برای فیلم »برف آخر« - )برگزیده(

بهترین نقش مکمل مرد
۱- پیام احمدی نیا برای فیلم »ملاقات خصوصی«
۲- علی اکبر اصُانلو برای فیلم »نگهبان شب« - 

)دیپلم افتخار(
۳- روح اله زمانی برای فیلم »موقعیت مهدی«

۴- مهدی زمین پرداز برای فیلم »علف زار«
۵- نادر سلیمانی برای فیلم »ضد« -  )برگزیده(

۶- مجید صالحی برای فیلم »برف آخر«
بهترین نقش مکمل زن

 - »علف زار«  فیلم  برای  اسپهبدی  صدف   -۱
)برگزیده(

۲- فرشته حسینی برای فیلم »دسته دختران«- 
)دیپلم افتخار(

۳- صفورا خوش طینت برای فیلم »نگهبان شب«
۴- شادی کرم رودی برای فیلم »بی رویا«

۵- لیندا کیانی برای فیلم »ضد«
۶- نوشین مسعودیان برای فیلم »برف آخر«

بهترین نقش اول مرد
۱- تورج الوند برای فیلم »نگهبان شب«

۲- پژمان جمشیدی برای فیلم »علف زار«
۳- امین حیایی برای فیلم »برف آخر« - )برگزیده(

۴- مهدی نصرتی برای فیلم »ضد«
بهترین نقش اول زن
۱- سارا بهرامی برای فیلم »علف زار«

۲- ژیلا شاهی برای فیلم »موقعیت مهدی«
۳- طناز طباطبایی برای فیلم »بی رویا« - )برگزیده(

۴- لاله مرزبان برای فیلم »نگهبان شب«
۵- لادن مستوفی برای فیلم »برف آخر«

بهترین فیلمنامه
۱- ابراهیم امینی و هادی حجازی فر برای فیلم 

»موقعیت مهدی«
۲- فرهاد توحیدی و مهدی تراب بیگی برای فیلم 

»بدون قرار قبلی«
۳- کاظم دانشی برای فیلم »علف زار« - )برگزیده(

و  عبدی  امیرمحمد  عسگری،  امیرحسین   -۴

سیدحسن حسینی برای فیلم »برف آخر«
۵- رضا میرکریمی و محمد داوودی برای فیلم 

»نگهبان شب«
بهترین فیلم اول

۱- »بی رویا« به کارگردانی آرین وزیردفتری
۲- »علف زار« به کارگردانی کاظم دانشی

۳- »ملاقات خصوصی« به کارگردانی امید شمس
هادی  کارگردانی  به  مهدی«  »موقعیت   -۴

حجازی فر- )برگزیده(
بهترین کارگردانی

۱- هادی حجازی فر برای فیلم »موقعیت مهدی«
۲- کاظم دانشی برای فیلم »علف زار«

۳- بهروز شعیبی برای فیلم »بدون قرار قبلی«
۴- امیرحسین عسگری برای فیلم »برف آخر« - 

)برگزیده(
۵- رضا میرکریمی برای فیلم »نگهبان شب«

بهترین فیلم
۱- »برف آخر« به تهیه کنندگی حسن مصطفوی

۲- »علف زار« به تهیه کنندگی بهرام رادان
۳- »موقعیت مهدی« به تهیه کنندگی حبیب اله 

والی نژاد
۴- »نگهبان شب« به تهیه کنندگی رضا میرکریمی

»مدیروموسسکانوناقتصادیایرانیانخارجازکشور«درگفتوگوبا»دنیایهوادار«مطرحکرد:

هدف از تاسیس تجارتخانه ایرانیان پیشرفت اقتصادی کشور است

برگزیدگان فیلم فجر معرفی شدند

شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 
1400 پروژهای ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی 
به متقاضیان واجد شرایط به شرح ذیل واگذار نماید لذا 
متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی )چاپ اول( تا 
ساعت 19:00 روز یک شنبه مورخ 1400/11/24 جهت خرید 
اسناد مناقصه به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه 
نمایند. 1- مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان هزینه خرید اسناد 

می بایست به حساب 400819688645 به نام شهرداری 
فردیس از طریق سامانه الکترونیک دولت )ستاد(  به آدرس 
کنندگان می  گردد 2- شرکت  واریز   www.setadiran.ir
بایست نسبت به تحویل )صرفا پاکت الف( اصل ضمانت 
نامه یا فیش واریز نقدی به شماره حساب 100823004139 
تا پایان وقت اداری ساعت 14:30 مورخ 1400/12/08 روز 
یک شنبه به آدرس فردیس- بلوار تهرانی مقدم نرسیده به 

چهار راه فرگاز- دبیر خانه شهرداری مرکزی فردیس طبقه 
منفی یک اقدام نمایند و هم زمان پاکات الف- ب و ج در 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( بارگذاری 
نمایند. 3-در صورت بروز هرگونه تناقص در موارد مندرج 
در آگهی با سامانه ستاد ، ملاک عمل سامانه ستاد خواهد 
بود 4- پیشنهادات رسیده ظرف 48 ساعت درکمیسیون 
عالی معاملات شهرداری فردیس مطرح و پس از بررسی 

اعلام  مناقصه  برنده  وکنترل 
هزینه چاپ  خواهد  شد 5- 
آگهی به عهده برنده مناقصه 
کسب  جهت   -6 باشد  می 

اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36658111-026 داخلی 
  www.shahrdarifardis.ir  یا به سایت 158 تماس و 

مراجعه نمایید. 

تاریخ انتشار نوبت اول : شنبه 1400/11/16                                                                                                                             امیر حسین سلیمی - سرپرست معاونت امور زیربنایی و حمل و نقل  )دستگاه بهره بردار(  شناسه آگهی: 1271593

 آگهی مناقصه عمومی  از طریق سامانه ستاد )نوبت دوم(
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شنبه 23 بهمن 1400-  شماره 957

ورزشی

گزارش

به گزارش »دنیای هوادار«؛ بنا به دستور مسئولین باشگاه 
استقلال سالن کشتی شهید مرغوبکار تا اطلاع ثانوی 
از  یکی  در  مرغوبکار  شهید  کشتی  سالن  شد.  تعطیل 
مناطق جنوب شهر تهران و محله سیزده آبان قرار دارد 
و طی بیش از نیم قرن گذشته محل تمرین و آموزش 
کشتی گیران بسیاری بوده است. این مکان تاکنون تعطیل 
نشده بود اما گویا اخیرا بنا به درخواست مسئولین باشگاه 
استقلال که مجموعه ورزشی مرغوبکار زیر نظر آن ها قرار 
دارد پارچه ای به این مضمون سر در سالن کشتی نصب 
شده که مکان یادشده به خاطر تعمیرات تا اطلاع ثانوی 

تعطیل خواهد بود.

مرغوبکار،  شهید  کشتی  سالن  تعطیلی  اعلام  بدنبال 
»اسماعیل دودانگه« از مربیان باسابقه و سازنده تهران و 
کشور طی گفت وگویی اظهار داشت: سالن کشتی شهید 
مرغوبکار بیش از ۵۰ سال در اختیار کشتی بوده، خود من 
حدود ۱۵ سال در این مکان تمرین کردم و ۴۳ سال هم 
بعنوان مربی در اینجا مشغول به خدمت هستم. تاکنون 
هزاران کشتی گیر در این مکان تمرین کرده اند و صدها 
نفر از آنان مقام های استانی و کشوری به دست آورده اند. 
سالن مذکور در حال حاضر ۵ مربی آزاد و فرنگی دارد که دو 
نفر از آنان به نام های علی محمدیان و یوسف اسکندرزاده 

اتفاق مهدی  به  بنده  و  تمرین می دهند  را  فرنگی کاران 
دودانگه و مجید رحیمی در خدمت آزادکاران هستیم.

وی ادامه داد: طی دو ماه اخیر ۵ نفر قهرمان تهران دادیم، 
۲ نفر نوجوانان و ۳ نفر بزرگسالان، ۲۷ نفر هم در جهانی، 
آسیایی و تورنمنت ها مقام آورده اند. در کشتی فرنگی هم 

چهره های مطرحی از این باشگاه سر بر آورده اند.
مربی اسبق تیم های ملی کشتی آزاد خاطرنشان کرد: طی 
نزدیک به ۶۰ سال که کشتی در این مکان رونق داشت 
هیچکس به کشتی کار نداشت اما متاسفانه اخیرا مسئولین 
باشگاه استقلال در صدد بستن باشگاه برآمده اند. البته آقای 
فتاحی معاونت باشگاه استقلال به من گفته بود سالن کشتی 
را تعطیل نمی کنیم اما متاسفانه علی رغم وعده ای که داده بود 

بازهم پارچه زده اند که باشگاه تعطیل است.
این مربی با سابقه در پایان تاکید کرد: از یک طرف صحبت 
از بسته شدن باشگاه های کشتی و ریزش جمعیت این 
رشته سخن به میان می آید و از طرف دیگر بیخ گوش شان 
بسته  بهانه تعمیرات  به  این همه قدمت  با  باشگاهی 
و  نوجوان  این همه  با  نمی دانیم شب عیدی  می شود. 

استعداد علاقه مند چکار کنیم؟

تیم ملی هندبال کشورمان پس از کسب سهمیه جهانی 
این  در مسابقات قهرمانی آسیا و کسب عنوان چهارم 
رقابت ها، »مانوئل مونتایا فرناندز« سرمربی اسپانیایی خود 
را از دست داد تا بار دیگر فدراسیون هندبال به دنبال یک 

مربی با کیفیت باشد. 
بازیکنان تیم ملی هم قبل از برگزاری مسابقات قهرمانی 
آسیا و پس از بازگشت از عربستان در خصوص کیفیت این 
مربی اسپانیایی نظرهای بسیار مثبتی داشتند و همواره 
عنوان می کردند که تیم ملی با این مربی می تواند احیا 
شود که البته این موضوع در مسابقات قهرمانی آسیا به 

واقعیت تبدیل شد.
برای مثال »مهرداد صمصامی« در مصاحبه ای در مورد 
فرناندز عنوان کرده بود که »نباید از عملکرد فنی فرناندز 
در کسب این سهمیه جهانی غافل شویم. در بین مربیان 
خارجی که به ایران آمده اند، او جزو مربیانی بود که نه تنها 
دانش فنی خوبی داشت، بلکه بازیکنان هم با جان و دل 
برایش  بازی و تمام دستوراتش را در زمین پیاده می کردند. 
فرناندز از نظر فنی و همچنین اخلاقی فردی بسیار حرفه ای 
بود و در لحظات حساس بازی های مختلف کارهایی کرد 
که همه به چشم دیدند. واقعا برایم عجیب است که برخی 
کارشناسان ادعا می کنند که از فرناندز چیز فنی ندیدند؛ چرا 
که من به عنوان بازیکن فهمیدم او در لحظات حساس چه 

اقدامات خوب و موثری انجام می دهد.«
محمد غلامی نیز در گفت وگویی بیان کرده بود که »فرناندز 
نقش اصلی را در این جریان داشت و یکی از ستون های 
اصلی ما برای جهانی شدن بود. او تلاش زیادی می کرد و 
آنالیزهای خوبی از تیم ها داشت. این مربی همه چیز را 
قبل از مسابقه به ما می گفت و می دانستیم در بازی دقیقاً 
چه کاری باید انجام دهیم. همین مسئله باعث شد به 
نتیجه مورد نظرمان برسیم. او مثل پدر کنار همه بچه ها 

بود و از ما حمایت می کرد، همین موضوع باعث شد تا 
هر روز تیم قوی تر و یکدل تر باشد. حتی در یکی دو بازی 

از حریف عقب بودیم، اما توانستیم به پیروزی برسیم.«
البته فدراسیون هندبال نیز پس از انتخاب فرناندز برای 
هدایت تیم ملی به خوبی می دانست که این مربی چه 
جایگاهی در هندبال جهان دارد. »علیرضا پاکدل« رییس 
فدراسیون در نشست خبری معارفه این مربی گفته بود: 
»کارنامه و رزومه کاری مانوئل مونتایا فرناندز مشخص 
است. بسیاری از مربیان بزرگ حال حاضر هندبال جهان 

شاگردان وی بوده اند.«
اما حالا »کیوان صادقی« -مدیرفنی تیم ملی هندبال- در 
مصاحبه ای به انتقاد از عملکرد فرناندز پرداخته و معتقد 
دنیا  در  اولی  تراز  مربی  اسپانیایی  مربی  این  که  است 
نیست. البته اینجا سوال پیش می آید که اگر او مربی تراز 
اولی نبوده، پس چرا صادقی با این شخص کار کرده است؟
مدیرفنی تیم ملی هندبال در اظهارات خود گفته است که 
»ما می توانستیم مدال برنز هم کسب کنیم و روی سکو 
برویم اما در بازی رده بندی ضعف هایی در کوچینگ)بحث 
عربستان  مقابل  باعث شد  که  داشت  مربیگری( وجود 
اشتباهات  اما  زیادی کشید  او زحمات  مغلوب شویم. 
فرناندز باعث شد نتوانیم روی سکو برویم. خیلی راحت 
می شد به مقام سوم برسیم که متاسفانه این اتفاق رخ 
نداد. ضمن اینکه با مربی ایرانی هم می توانستیم این 
سهمیه را بگیریم. فرناندز در ظاهر با دستیارانش مشورت 
می کرد اما این مشورت ها تاثیری در تصمیمات او نداشت. 
به نظر من انتخاب مربی خارجی برای تیم ملی بزرگسالان 

اشتباه است.«
این در حالی است که صادقی در مصاحبه ای در گذشته 
عنوان کرده بود که »هدف اصلی ما رسیدن به مراحل 
چه  است،  جهانی  رقابت های  و کسب سهمیه  پایانی 

پنجم شویم به عنوان تیم پنجم سهمیه بگیریم و چه 
به عنوان اولی برسیم، کسب سهمیه رقابت های جهانی 
می کنم  فکر  من  مجموع  در  دارد.  قرار  همه  مدنظر 
کار  نظرم  به  باشیم،  اول  تیم  چهار  جزو  بتوانیم  اگر 

فوق العاده ای کرده ایم.«
نیز  امکانات  از  فرناندز  نارضایتی  در مورد  البته صادقی 
مصداق هایی آورده که خواندن آن خالی از لطف نیست. 
او در این خصوص گفته است که »نمی توانست بپذیرد 
بازیکنان در ظروف یکبار مصرف غذا بخورند یا اینکه فقط 

یک نوع غذا سرو شود.«
اما اوج صحبت های صادقی در مورد فرناندز در مصاحبه اش 
به این جمله تعلق دارد که »مانوئل مربی تراز اولی نبود. 
فرناندز سابقه سرمربیگری در برخی تیم ها را داشته اما در 
قطر آنالیزور بود.« بدون شک هیچ کسی در هندبال ایران 
و دنیا نمی تواند این گفته را قبول کند و آن را منطقی بداند 
چرا که فرناندز به گفته خود فدراسیون یکی از مربیان تراز 
اول دنیا بوده اما حالا چطور می شود که این مربی به انتقاد 

از این سرمربی اسپانیایی پرداخته است؟!«
باری؛ فرناندز هر کاری هم که نکرده باشد، توانسته سهمیه 
جهانی را برای ایران به ارمغان بیاورد؛ سهمیه ای که برای 
ایران دست نیافتنی بود. بدون شک تاثیر او بر تیم ملی 
بر هیچ کارشناسی پوشیده نیست اما باید دید هدف این 

اظهارات از سوی مدیر فنی تیم چه بوده است.  

تعطیلیسالنکشتیشهیدمرغوبکار!؟

دودانگه: نمی دانیم با این همه استعداد چکار کنیم

درحاشیه

کروناودوپینگهمگیمثبت؛

کارنامهتمام»مثبت«
اسکیایراندرالمپیک!

المپیک زمستانی ۲۰۲۲ از ۱۵ بهمن به میزبانی پکن آغاز شد و 
ورزشکاران در رشته های مختلف در حال رقابت هستند. ایران 
هم در این رویداد بزرگ سه اسکی باز در دو بخش آلپاین و 
صحرانوردی داشته است. عاطفه احمدی و حسین ساوه شمشکی 
در آلپاین و دانیال ساوه شمشکی در صحرانوردی ورزشکاران ایران 
در این دوره از بازی ها هستند. البته عاطفه احمدی روز چهارشنبه 
در دور نخست مارپیچ کوچک پنجاه وهفتم شد و به دور دوم 
رسید اما در این مرحله موفق به عبور از خط پایان نشد. دانیال 
ساوه شمشکی هم در ۱۵ کیلومتر کلاسیک صحرانوردی بین ۹۵ 

ورزشکاری که از خط پایان عبور کردند، هشتاد و چهارم شد. 
کاروان کوچک ایران در حالی به مسابقات اعزام شد که از همان 
ابتدا حواشی مختلفی را داشت؛ ابتدا تست کرونای سید ستار 
صید که قرار بود یکی از پرچمداران ایران باشد، مثبت شد و 
فدراسیون دانیال ساوه شمشکی را به جای او به پکن اعزام کرد. 
به تازگی هم تست دوپینگ حسین ساوه شمشکی مثبت اعلام 
شده است تا اولین دوپینگی بازیهای زمستانی ۲۰۲۲ یک ایرانی 

باشد.  
آژانس بین المللی کنترل دوپینگ )ITA( روز چهارشنبه اعلام 
کرد که تست دوپینگ ساوه شمشکی پرچمدار ایران در المپیک 
زمستانی ۲۰۲۲ مثبت شده است. این تست خارج از مسابقه و 
روز دوشنبه در پکن گرفته شده که در نمونه او ماده استروئید 

آنابولیک آندروژنیک یافت شده است.  
کاروان ایران در المپیک بسیار کوچک بود اما مسئولان فدراسیون 
نتوانستند تیم ۳ نفره را به خوبی مدیریت کنند تا بازی ها را 
بدون حاشیه پشت سر بگذارند. با توجه به سویه امیکرون که 
سرعت سرایت آن به شکل عجیبی بالا است و ورزشکاران باید 
در آستانه مسابقات در قرنطینه کامل باشند، مسئولان اسکی به 
این موضوعات توجهی نداشتند و تست کرونای صید دو روز 
قبل از اعزام مثبت اعلام شد. این در حالی بود که فدراسیون 
اسکی چند روز قبل از اعزام تیم به پکن در آکادمی ملی المپیک 
مراسم بدرقه برگزار کرد که بسیار شلوغ بود و ورزشکاران هم از 
ابتدا در مراسم حضور داشتند و حتی در دقایقی ماسک هایشان 

را برداشتند.  
در این شرایط مشخص نیست اگر این مراسم باعث می شد تست 
هر سه ورزشکار مثبت اعلام شود چه کسی پاسخگو بود؟ در 
شرایطی که شیوع ویروس کرونا در جهان رویدادهای ورزشی 
را با محدودیت های زیادی روبرو کرده است اما فدراسیون برای 
ورزشکاران المپیکی خود مراسم بدرقه  شلوغی گرفت که ستار 
صید دلیل مثبت شدن تست کرونای خود را همان مراسم 
دانست و مدعی شد فدراسیون آنها را مجبور کرده که در مراسم 

بدرقه شرکت کنند.  
البته این تنها بخشی از ماجراست؛ صید بعد از اعزام تیم چند بار 
دیگر تست کرونا داد و منفی شد اما فدراسیون به محض اینکه 
اولین تست این ورزشکار مثبت شد، اسم ورزشکار دیگری را که 
فاصله زیادی با صید دارد به کمیته بازی ها اعلام کرد. در شرایطی 
که تست این ورزشکار صبح یکشنبه، ۱۰ بهمن اعلام شد و اعزام 
کاروان سه شنبه شب، ۱۲ بهمن بود، می توانستند تست دیگری 

از این ورزشکار بگیرند. 
نظارت  نحوه  که  نیست  مشخص  هم  دوپینگ  ماجرای  در 
فدراسیون بر ورزشکاران خود چگونه بوده که تست یکی از آنها 
مثبت اعلام شده است و آیا برای اعزام تنها ۳ نفر به المپیک 
چه برنامه کنترل دوپینگی داشته است. با اینکه فدراسیون 
می دانست کدام یک از ورزشکاران برای کسب سهمیه المپیک با 
یکدیگر رقابت دارند، چه نظارتی روی کار آنها داشته که دوپینگ 
نکنند؟ در نمونه تست ساوه شمشکی ماده استروئید آنابولیک 
یافت شده که هورمونی است و مصرف سهوی آن بیشتر توجیه 
به نظر می رسد.   همانگونه که حضور یک ورزشکار در المپیک 
افتخار است، مثبت شدن تست دوپینگ در المپیک و ثبت 
اولین المپیکی بازیها به نام کشور ایران اتفاق بسیار بد و ناگواری 
است چون این مساله بعد بین المللی دارد و بحث پرچم ایران 
است اما متاسفانه مسئولان ایران نتوانستند مدیریت درستی در 

این زمینه داشته باشند.

اظهاراتضدونقیضدرموردسرمربیتیمملیهندبال؛

بالاخره »فرناندز« خوب بود یا بد؟

توپ و تور

سفربدونتشریفاتوزیرورزشبهشیراز
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان که صبح روز جمعه در راهپیمایی ۲۲ بهمن حضور یافته بود، برای حضور در 

اختتامیه مسابقات بین المللی بدمینتون جام فجر ظهر روز گذشته بدون تشریفات به شیراز سفر کرد.

 احمد دباغ

 کارشناس کشتی

بنا به دستور مسئولین باشگاه استقلال سالن کشتی شهید مرغوبکار تا اطلاع ثانوی تعطیل شد. سالن کشتی شهید 
مرغوبکار در یکی از مناطق جنوب شهر تهران و محله سیزده آبان قرار دارد و طی بیش از نیم قرن گذشته محل تمرین و آموزش 

کشتی گیران بسیاری بوده است. این مکان تاکنون تعطیل نشده بود اما گویا اخیرا بنا به درخواست مسئولین باشگاه استقلال که 
مجموعه ورزشی مرغوبکار زیر نظر آن ها قرار دارد پارچه ای به این مضمون سر در سالن کشتی نصب شده که مکان یادشده به خاطر 

تعمیرات تا اطلاع ثانوی تعطیل خواهد بود.
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ورزشی

دیدگاه

این طور نیست که همیشه ماه پشت ابر بماند، گاهی 
آنچه را که دور از چشم دیگران و پنهان از اغیار، نعمت 
می دانیم و فرصت را غنیمت، بدلیل عدم توجه به آنچه 
که از پرده برون افتد و رسوا همی کند، نتیجه معکوس 
دهد و علی رغم تمام جاذبه هایی که برای ورزش موجبِ 

حُسن است، تبدیل به آفت شود! 
دوپینگ  مثبت  تست  تاُسف بار  و  تکان دهنده  خبر 
از آن جمله  المپیک زمستانی پکن  ایران در  پرچمدار 
تا  است  آورده  پیش  را  سئوال  این  که  است  مواردی 
بپرسیم، به راستی ورزش ما را چه شده است؟ چرا اهالی 
ورزش ریاکاری را پیش گرفته و سر در لاک خود فرو 
برده اند؟ در این خبر آمده است، آژانس بین المللی کنترل 
دوپینگ )ITA( در روز )چهارشنبه ۲۰ بهمن( اعلام کرده 
است، که تست دوپینگ  حسین ساوه شمشکی پرچمدار 
ایران در مسابقات المپیک زمستانی ۲۰۲۲ پکن مثبت 

اعلام شده است!
اما بدون شک، اگر این خبرصحت داشته باشد که دارد!   و 
پرچمدار المپیک زمستانی که ازجمله خوشنامان ورزش 
نیروزا  داروهای ممنوعه  از  است  اسلامی  ایران  اسکی 
استفاده کرده باشد، مایه رسوایی و آبروریزی ورزش ایران 
نفره ورزشی که هیچ  از یک گروه ۳  اینکه  اما  است! 
امید و توقعی برای کسب مدال از آن ها نمی رود، یکی 

دوپینگی از آب درآید، واقعاً شرم آور نیست؟! 
در مواجهه با این پدیده شوم و ناپسند که گاه انسان را 

فریب می دهد و یا به نوعی قدرت کاذب ایجاد می کند، 
وظیفه فدراسیون پزشکی ورزشی و کمیته ملی المپیک 
معضل  این  چرا  چيست؟  آن  کردن  ریشه کن  برای 
اجتماعی و ورزشی جدی گرفته نمی شود و مقصر این 

سوءمدیریت ها چه کسانی هستند!؟
یقیناً در وانفسای فعلی،  مقصر اصلی کمیته کنترل 
دوپینگ فدراسیون پزشکی ورزشی و کمیته ملی المپیک 
ایران است که قبل از اعزام نسبت به کنترل این ورزشکار 
اقدام اساسی به عمل نیاورده است. ضمن اینکه وا دادن 
ورزش ایران از نظر کنترل دوپینگ بیشتر ورزشکاران را 
این پدیده شوم  حتی در رده های سنی پائین هم به 

آلوده کرده است!
امروزه استفاده از داروهای نیروزا در مسابقات داخلی و 
در اکثر رشته های ورزشی ایران افزایش پیدا کرده است و 
بطور روشن استفاده از مواد دوپینگی در ورزش مشاهده 
می شود! اما چرا ریاکاری و قانون گریزی در ورزش ما آلوده 

شده و ریشه انداخته است؟ معلوم نیست!
رها کردن خصایل و فضایل اخلاقی از یک سو و 

مشکلی به نام ضعف اخلاقی و فرهنگی 
داروهای  از  استفاده  دامنه  ورزش،  در 
نیروزا را نه فقط در ورزش های انفرادی 
بلکه در سایر رشته ها نیز افزایش داده 
است! شوربختانه از این رو شاهدیم 
که این پدیده شوم و خانمان سوز نه 

در  سرعت  به  بلکه  اندک،  اندک 
بر  و  کرده  پیدا  نفوذ  ما  ورزش 

کشورمان  ورزش  مشکلات 
افزوده است. 

اما حالا باید فکری 
حال  به  اساسی 
باید  کرد،  آن 
ندیشی  ره ا چا

اساسی و همه جانبه ای به عمل آورد و مانع از گسترش 
این معضل به سایر رشته ها شد. چندی پیش قبل از 
شروع مسابقات والیبال از بازیکنان برجسته تیم ها هم 
تست دوپینگ گرفته می شد، آیا هنوز هم این قانون 
در مورد رشته هایی نظیر بسکتبال، والیبال، هندبال و 

فوتسال مورد اجرا واقع می شود؟
این سنت ناپسند از زمانی آغاز شد که نتیجه محوری 
و برنده شدن به هر قیمتی جایگزین اخلاق محوری و 
شد!  حاکم  ورزش  در  پول  وهمچنین  پسندی  پهلوان 
آن هم در شرایطی که مهم ترین شرط قهرمان شدن و 
ارزش پيدا کردن مدال قهرمانی، جوانمردی و عدم تقلب 

و استفاده از دوپینگ است. 
اینکه با استفاده از مواد نیروزا، قدرت ورزشکار بالا برود و 

نتیجه آن بردن به هر قیمتی حتی زیر پا نهادن 
اخلاق و روحیه جوانمردی برای ایستادن روی سکوی 
با سقوط  که  ندارد. چرا  ارزش  پشیزی  باشد،  قهرمانی 
سال ها  حاصل  و  مسلم  حق  و  شده  حاصل  اخلاقی 
زحمات حریف را به فنا دادن است.  که دور از انصاف و 

اخلاق جوانمردی است.
به واقع فرد دوپینگی، برتری ناعادلانه ای نسبت 
به حریف پیدا می کند و همین عمل ناشایست، 
رقابت سالم ورزش را به قهقرا می کشاتد. حال 
باید منتظر صحت و سقم خبر منتشره باشیم 
مبارزه  مسئولان  ببینیم  صحت  صورت  وددر 
با  المپیک  ملی  کمیته  و  دوپینگ  با 
اسکی  از  که  ساوه شمشکی  حسین 
بازان خوشنام و ازچهره های شاخص 
آسیاست  و  ایران  اسکی  ورزش 
اگرچه  چه برخوردی می کنند. 
محرومیت   ، شد  شنیده 
مادام العمر به وی تعلق گرفته 

است.

جلسه سرنوشت ساز هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال برای 
برکناری عزیزی خادم ساعت 9 صبح روز پنجشنبه 28 
بهمن برگزار می شود. پنج عضو هیئت رئیسه فدراسیون 
مهرداد  موسوی،  شهره  ماجدی،  میرشاد  شامل  فوتبال 
سراجی، احسان اصولی و بهرام رضاییان در نامه ای خواهان 
برگزاری جلسه هیئت رئیسه برای عزل عزیزی خادم و 
انتخاب سرپرست فدراسیون شدند. بر همین اساس این 
برگزار  فوتبال  در مرکز ملی  بهمن  جلسه پنجشنبه 28 

خواهد شد.
عزیزی  رئیسه شامل شهاب الدین  اعضای هیئت  سایر 

خادم رئیس فدراسیون فوتبال، خداداد افشاریان، طهمورث 
و  بهاروند  حیدر  هستند.  براتی  احمدرضا  و  حیدری 
حمیدرضا مهرعلی نیز به عنوان نواب رئیس اول و دوم 
عضو هیئت رئیسه هستند ولی حضورشان به دلیل رعایت 
نشدن موارد مندرج در اساسنامه غیرقانونی است و عملًا 

جزو اعضای هیئت رئیسه محسوب نمی شوند.
در صورت برکناری عزیزی خادم، از وی سلب مسئولیت 
خواهد شد و حداکثر ظرف سه ماه باید مجمع فدراسیون 
رأی گیری  به  فدراسیون  رئیس  آنجا عزل  در  و  تشکیل 

گذاشته شود.

در نخستین رده بندی تیم های ملی فوتبال جهان در سال 
۲۰۲۲، ایران بدون تغییر نسبت به گذشته در رتبه اول آسیا 
و ۲۱ جهان باقی ماند. اولین رده بندی تیم های ملی فوتبال 
جهان در سال ۲۰۲۲ میلادی اعلام شد که شاگردان دراگان 
اسکوچیچ بدون صعود یا سقوط نسبت به ماه دسامبر ۲۰۲۱، 

در رتبه ۲۱ جهان و اول آسیا قرار گرفتند. 

در این رده بندی، کلمبیا و ولز تیم های ۱۹ و ۲۰ و تیم های پرو 
و ژاپن در رتبه ۲۲ و ۲۳ فیفا قرار گرفته اند. شاگردان اسکوچیچ 
با وجود کسب دو پیروزی متوالی مقابل عراق و امارات، در 
رده بندی جهانی صعودی نداشتند. آخرین رده بندی فیفا، دو 
ماه بعد و قبل از انتخابی جام جهانی اعلام خواهد شد که 
ملاک ارزیابی تیم ها برای قرار گرفتن در سیدهای چهارگانه 

هستند و به ترتیب جدول رده بندی فیفا ارزیابی خواهد شد.
رده بندی ۲۱ تیم برتر فیفا به این شرح است:

۱- بلژیک ۲- برزیل ۳- فرانسه 4- آرژانتین ۵- انگلیس ۶- ایتالیا 
۷- اسپانیا ۸- پرتغال 9- دانمارک ۱۰- هلند ۱۱- آلمان ۱۲- مکزیک 
13- آمریکا 14- سوییس ۱۵- کرواسی ۱۶- اروگوئه 17- سوئد 

۱۸- سنگال 19- کلمبیا 20- ولز 21- ایران

وظیفهفدراسیونپزشکیورزشیوکمیتهملیالمپیکچیست؟

پنهان شدن پشتِ دوپینگ!

سوژه

نامهعجیب»علیمرادی«بهبرخیاز
هیاتهایوزنهبرداریاستانها؛

وقتیرفتنراباورندارد!
علی مرادی در حالی که هیچ سمتی در فدراسیون وزنه برداری 
ندارد، اقدام به ارسال نامه با امضای خود به تعدادی از روسای 
هیات های استانی کرده است. علی مرادی رئیس فدراسیون 
وزنه برداری از اول دی ۱۴۰۰ بازنشسته شد. پس از حدود ۴۰ 
روز بلاتکلیفی، مسئولیت کارهای اجرایی فدراسیون از هفته 
گذشته به داود باقری نایب رئیس فدراسیون محول شد تا 
وزارت ورزش این فدراسیون را تعیین تکلیف و سرپرست آن 

را مشخص کند.
در این میان به نظر می رسد علی مرادی هنوز نپذیرفته که 
دیگر هیچ مسئولیتی در فدراسیون وزنه برداری ندارد و کارهای 
اجرایی هم نباید به دستور او انجام شود.  مرادی در یک 
اقدام تعجب برانگیز به هفت رئیس هیات استانی که در 
لیگ جوانان و بزرگسالان تیم دارند، نامه ای با امضای خود 
ارسال کرده و آن ها را برای حضور در اختتامیه لیگ برتر دعوت 

کرده است.
این در حالی است که هر نامه ای از سوی فدراسیون باید با 
امضای نایب رئیس فدراسیون ارسال شود و پیش از این هم 
باقری نامه برگزاری فینال لیگ را به باشگاه ها ارسال کرده بود. 
مشخص نیست که چرا علی مرادی دست به چنین اقدامی 
زده و اینکه واقعا آیا هنوز او خود را رییس فدراسیون می داند؟
آنچه مشخص است این است که این اقدام او فقط حاشیه ها 
را برای وزنه برداری بیشتر می کند و بهتر است، اجازه دهد امور 

فدراسیون وزنه برداری طبق روال قانونی پیش برود.

درجلسههیاتاجرایی؛
بررسیدستورالعملنحوهانتخاب
خبرگانورزشیدرهیاتاجرایی

دستورالعمل نحوه انتخاب خبرگان ورزشی برای انتخابات 
هیات  گیرد.  می  قرار  بررسی  مورد  المپیک  ملی  کمیته 
اجرایی کمیته ملی المپیک روز یکشنبه هفته آینده تشکیل 
جلسه می دهد و مهمترین دستور جلسه آن در مورد بررسی 

دستورالعمل نحوه انتخاب کارشناسان خبره است.
طبق اساسنامه کمیته ملی المپیک، پنج کارشناس خبره باید 
مطابق دستورالعملی که مورد تصویب کمیته ملی المپیک 
است، انتخاب شوند تا در مجمع کمیته ملی المپیک حضور 
داشته باشند. قرار است در این جلسه این دستورالعمل مطابق 
اساسنامه جدید مورد بررسی قرار بگیرد و اگر مغایرتی نداشته 
باشد همان را مورد استفاده قرار دهند در غیر این صورت این 

دستورالعمل هم نیاز به بازنگری دارد. 
در اساسنامه آمده است: پنج نفر از کارشناسان خبره در امور 
بازی های المپیک به پیشنهاد رییس و تصویب هیات 
اجرایی عضو مجمع می شوند. حداقل دو نفر از بانوان و 
یک نفر از حوزه ورزش دانش آموزی خواهند بود. انتخاب 
کارشناسان بر اساس دستور العملی است که به  تصویب 

کمیته ملی المپیک می رسد.  
همچنین در این جلسه حسابرس کمیته ملی المپیک برای 
سال ۱۴۰۰ تعیین می شود و گزارش مالی حسابرس قانونی 
در مورد عملکرد مالی کمیته ملی المپیک در سال ۱۳۹۹ 
مورد بررسی و تصویب قرار خواهد گرفت. مجمع کمیته ملی 
المپیک ۱۷ اسفند برگزار می شود و آیین نامه نحوه برگزاری 

انتخابات و تاریخ انتخابات تصویب می شود.

28بهمن؛

جلسه سرنوشت ساز هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال برای برکناری عزیزی خادم

درنخستینردهبندیتیمهایملیفوتبالجهاندرسال2022؛

شاگردان اسکوچیچ در رتبه ۲۱ جهان و اول آسیا

سوژه

تیم ملی

حضورمهاجمبرزیلیهممانندرامیندرپرسپولیسمنتفیشد
پس از منتفی شدن بازگشت رامین رضاییان به تیم پرسپولیس، بدلیل توافق نکردن وی با باشگاه الدحیل قطر برای 

دریافت رضایت نامه، بحث جذب بازیکن خارجی هم برای سرخپوشان منتفی شد.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار 
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این روزها ساکنینِ ساختمانِ استیجاری شیخ بهایی، 
احوالِ غریبی دارند، گویا دیگر »جنگ داخلی« فدراسیون 
فوتبال بالا گرفته و حتی سندسازی  برای موفقیت   های 
را  اختلافات  این  آتشِ  نمی تواند  هم  تیم ملی  اخیر 

فروکش کند.
اواسط هفته گذشته بود، که جمعی از اعضای هیئت 
رئیسه   فدراسیون فوتبال )مهرداد سراجی، شهره موسوی، 
میرشاد ماجدی، احسان اصولی و بهرام رضائیان( در 
تصمیمی خودجوش، با تشخیصِ عدم صلاحیتِ رییس! 
با استناد به اساسنامه این فدراسیون، خواهان برگزاری 
جلسه ای برای عزلِ »شهاب الدین عزیزی خادم« شدند. 

اما در این بین، در ادامه تصمیماتِ داوطلبانه طرفینِ 
دعوی، کمیته اخلاق فدراسیون نیز با اعلام محرومیتِ 
۶ ماهه اصلی ترین مخالفِ آقای رئیس -مهرداد سراجی- 
آن هم بدون برگزاری جلسه رسیدگی و انتشار بیانیه ای 

شدید اللحن، اقداماتِ مخالفینِ عملکرد و رویکردِ ریاست 
فدراسیون را همسو با جریانِ دشمنان ایران اسلامی 
قلمداد کرد! آن هم در شرایطی که باز هم این پایانِ کار 
نبود و در واکنش به این بیانیه، دستور جلسه بعدی 
هیئت رئیسه، انحلال کمیته اخلاق اعلام شد تا جنگِ 

داخلی فوق الذکر، »علنی« شود.
باری؛ سرانجام »حسن کامرانی فر« -دبیرکل فدراسیون 
هیات  اعضای  به  نامه ای  طی  گذشته،  روز  فوتبال- 
رئیسه اعلام کرد که جلسه مذکور با شرح دستور جلسه 
درخواستی اعضا که در تاریخ ۲۰ بهمن ۱۴۰۰ به رییس 
فدراسیون فوتبال ارائه شده، مطابق با ماده ۳۴ اساسنامه 
پنجشنبه ۲۸  روز  فوتبال، ساعت ۹ صبح  فدراسیون 
بهمن ماه در سالن اجتماعات مرکز ملی فوتبال ایران 
برگزار خواهد شد که در آن دستور جلسه؛ عزل ریاست 
رای  به  انتخاب سرپرست جدید  و  فوتبال  فدراسیون 

گذاشته خواهد شد. 
اما نکته مهم در تمامِ فعل و انفعالاتِ فدراسیون فوتبال 
واژه  از  بهره گیری  مانده،  »مغفول«  هم  بحال  تا  که 
»عدم صلاحیت« است که در جای جای اختلافاتِ این 
فدراسیون دیده می شود. اما برای شرحِ صحیح حکایتِ 
این واژه، باید از بیانیه کمیته اخلاق شروع کنیم، در 
ابتدا، آیا این کمیته وجاهت قانونی برای صدور چنین 
بیانیه ای دارد؟ مطابق بند ۶ و ۷ ماده ۲۰ اساسنامه، 

»کمیته های قضایی شامل کمیته انضباطی، کمیته 
اخلاق و کمیته استیناف، جزو کمیته های مستقل 
هستند«. همچنین در ماده ۶۲ اساسنامه، قید شده 
است که »-۴رییس، معاون و اعضای ارکان قضایی بنا 
بر پیشنهاد هیات رییسه فدراسیون و توسط مجمع 
عمومی انتخاب می شوند«. آن هم در حالی که ظرف 
۱۱ ماه گذشته، با حکم شهاب الدین عزیزی خادم در 
سمت های خود منصوب شده اند و با وجود اتمام دوره 
فعالیت هستند.  خود، همچنان مشغول  سرپرستی 
حال با این توصیف، آیا صلاحیتِ چنین اقداماتی در 
کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال وجود دارد؟ در شرایطی 
که هرگونه صدور رای از سوی کمیته اخلاق، در حالی 
که هیچ رای گیری در مجمع برای آن ها صورت نگرفته 

است، فاقد اثرگذاری به شمار می رود.
هیئت  اعضای  تصمیمِ  حکایتِ  بعدی  وهله  اما 
رئیسه است که با تشخیصِ صحیح، عدم صلاحیتِ 
شهاب الدین عزیزی خادم را در اداره فدراسیون فوتبال 
و  نگاه مدرن  پایدار،  درآمدزایی  که  کردند. چرا  اعلام 
داشتنِ  و  باشگاهی  و  ملی  فوتبال  به  دانش بنیان 
فدراسیونی توسعه گرا و تعاملی و مستقل از مهمترین 
برنامه های عزیزی خادم برای تصاحب کرسی ریاست 
فدراسیون بود که نه تنها هیچکدامِ آن ها در این برهه 
11 ماهه عملی نشد، بلکه ارتباطِ علنی با افرادِ غیر در 

پوستینِ »خوبان عالم«، حواشی  VARشرکتِ اسرائیلی 
و رونمایی از تورِ تفریحی چند ده هزار دلاری و شبهاتِ 
بسیارِ مالی، مماشات با تخلفِ اخلاقی آقای ملی پوش 

و... بر این عدم صلاحیت آقای رئیس صحه گذاشت. 
اما حالا باید به شرایط خودِ هیئت رئیسه فدراسیون 
فوتبال رسید، بدون شک اقدامِ این هیئت در استیضاحِ 
رئیس فدراسیون تحسین برانگیز و صدالبته شجاعانه 
فوتبال  نجات  موجبِ  می تواند  که  رویکردی  است، 
کشور شود. اما آیا مخالفانِ فعلی عزیزی خادم، که 
پیش از این، چندان در نکوهشِ اقدامات و رویکردِ 
بودند،  نداده  نشان  واکنشِ خاصی  فدراسیون  در  او 
دارای صلاحیت تصمیم گیری درخصوصِ  می توانند 
مهم ترین  از  یکی  شاید  که  باشند  پروسه  ای  چنین 
اقدامات تاریخ فوتبال کشور است؟ اصلاً کسی تا بحال 
درموردِ سبقه  و کارنامه ی مخالفینِ رئیس فدراسیون 

تامل کرده است؟
باری؛ عزیزی خادم که بزودی می رود؛ یعنی باید برود، 
اما با توجه به توضیحات فوق، آیا سرپرستِ موقت 
انتصابی یا حتی رییس بعدی، با شرایط فعلی، می تواند 
»خادمِ« واقعی فوتبال باشد؟ پرسشی که اگر نسبت 
به آن پاسخی درخور پیدا نشود، حتی با تغییر رئیس 
دوا  کشور  فوتبال  از  را  دردی  هم  فوتبال  فدراسیون 

نخواهد کرد.

درنکوهشِبهرهگیریازواژه»عدمصلاحیت«درفدراسیونفوتبال؛

»عزیزی« که می رود، »خادم« می آید؟

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه


